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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvad årsagen er til, at tillægsafgiften på mousserende vine ikke er 

blevet indekseret eller reguleret i de sidste mange år? 

 

Svar 

Satsen for tillægsafgift på mousserende vin er inden for de seneste år blevet indekseret i 

2013, 2015 og 2018, jf. tabel 1. Indekseringerne var en del af skattereformen fra 2012, hvor 

det blandt andet blev aftalt at regulere en række afgifter – herunder sundhedsfremmende 

afgifter – svarende til 1,8 pct. årligt frem til 2020 ved trinvise forhøjelser. 

 

Tabel 1. Afgiftssats for tillægsafgift på mousserende vin 
 

 
 
Periode 1.1.2005 -

31.12.2012 
1.1.2013 -

31.12.2014 
1.1.2015 -

31.12.2017 
2018 - 

Afgiftssats,  
kr. pr. liter 3,06 3,17 3,35 3,53 

 

 

 
 
 

 


